
P R O T O K Ó Ł nr XLVI/2023
z sesji RADY GMINY WIELGIE

odbytej w dniu 29 czerwca 2023 roku w sali sesyjnej
Urzędu Gminy Wielgie

Proponowany porządek obrad:

1. Proponowany porządek obrad:
2. Otwarcie sesji.
3. Stwierdzenie quorum.
4. Przyjęcie protokołu XLV sesji Rady Gminy
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.
6. Przedstawienie  wyników  konsultacji  społecznych  w  sprawie  zmiany  rodzaju  miejscowości  Chalinek,

Józefowo, Kurowo, Gołąbki
7. Sprawozdanie z pracy stałych komisji Rady Gminy
8. Podjęcie uchwał w sprawach dotyczących:

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wielgie na 2023 rok,
b) zmiany  Uchwały  Nr  XXXIX/352/2022  Rady  Gminy  Wielgie  z  dnia  29.12.2022  r.  w  sprawie

uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Wielgie na lata 2023-2045,
c) ustalenia zasad wypłaty i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych Radnym Rady

Gminy Wielgie,
d) wymagań  jakie  powinien  spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na

prowadzenie  działalności  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub  osadników
przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych,

e) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego,
f) przyjęcia  Raportu  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  problemów

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Wielgie za rok 2022,
9. Wolne wnioski i informacje.
10.Zakończenie obrad XLVI sesji Rady Gminy.

Ad. 1
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Halina  Sztypka  o  godz.10:00  otworzyła  sesję  Rady  Gminy  Wielgie,
powitała serdecznie przybyłych Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości.

Ad. 2

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

1. Franciszek Jankowski
2. Marek Kowalski
3. Renata Mańska
4. Julia Markowska
5. Katarzyna Piątkowska 
6. Sebastian Pikus
7. Marcin Pilarski
8. Mariusz Przybyszewski
9. Halina Sztypka
10. Karol Trojanowski
11. Paulina Trokowska
12. Krystyna Walkowicz
13. Marianna Zaborowska
14. Radosław Ziółkowski
15. Mariusz Złakowski



Przewodnicząca  poinformowała,  że  zgodnie  ze  stwierdzonym quorum w posiedzeniu  uczestniczy  14
Radnych. Wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, Rada może obradować i podejmować
prawomocne decyzje.
Listy obecności stanowią załączniki nr 1, nr 2 oraz nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. 3

Przewodnicząca Pani Halina Sztypka poprosiła o zapytania w sprawie przyjęcia zmiany porządku obrad
dotyczący  wprowadzenia  dodatkowego  projektu  uchwały  Nr  XLVI/394/2023  w sprawie  rozpatrzenia
petycji mieszkańców wsi Suradówek. Zapytań nie było,  przystąpiono do głosowania.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie zmiany porządku obrad dotyczący wprowadzenia dodatkowego projektu uchwały Nr XLVI/394/2023 
w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców wsi Suradówek. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Franciszek Jankowski, Marek Kowalski, Renata Mańska, Julia Markowska, Katarzyna Piątkowska , Marcin 
Pilarski, Mariusz Przybyszewski, Halina Sztypka, Karol Trojanowski, Paulina Trokowska, Krystyna Walkowicz, 
Marianna Zaborowska, Radosław Ziółkowski, Mariusz Złakowski
NIEOBECNI (1)
Sebastian Pikus

Ad. 4

Przystąpiono do przyjęcia protokołu z obrad XLV sesji. Nie zgłoszono żadnych uwag, przewodnicząca 
stwierdziła, że protokół Rada przyjęła. Protokół stanowi załącznik nr 4.

Ad. 5 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Wielgie  poprosiła  Wójta  Tadeusza  Wiewiórskiego  o  przedstawienie
sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym.

Głos zabrali:
- Tadeusz Wiewiórski
Nie było żadnych pytań, sprawozdanie stanowi załącznik  nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 6

Wójt Tadeusz Wiewiórski przedstawił wyniki konsultacji społecznych w sprawie zmiany rodzaju 
miejscowości Chalinek, Józefowo, Kurowo, Gołąbki.

Protokół z wynikami konsultacji społecznych stanowi załącznik nr 6.

Ad. 7

Przewodnicząca  Rady Gminy Halina Sztypka, poprosiła o przedstawienie sprawozdań  z pracy komisji.
Głos zabrali:
- Radosław Ziółkowski
Sprawozdanie komisji finansów stanowi załącznik nr7,
- Mariusz Przybyszewski
Sprawozdanie komisji rolnej i rozwoju gospodarczego stanowi załącznik nr 8,
- Marcin Pilarski



Sprawozdanie komisji samorządu, prawa i porządku publicznego stanowi załącznik nr 9,
- Julia Markowska
Sprawozdanie komisji zdrowia, oświaty, kultury i polityki społecznej stanowi załącznik nr 10, 
- Paulina Trokowska
Sprawozdanie komisji rewizyjnej stanowi załącznik nr 11, 
- Marek Kowalski
Sprawozdanie komisji skarg, wniosków i petycji stanowi załącznik nr 12, do niniejszego protokołu.

Ad. 8

Przewodnicząca Rady przystąpiła do kolejnego punktu, którego tematem jest podjęcie uchwał. 
Przedstawione zostały przez Przewodniczącą kolejno projekty uchwał w sprawach dotyczących:

a) Projektu uchwały nr XLVI/388/2023 zmieniającej  uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Wielgie na 2023 rok,
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wielgie na 2023 rok,
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Franciszek Jankowski, Marek Kowalski, Renata Mańska, Julia Markowska, Katarzyna Piątkowska , Marcin 
Pilarski, Mariusz Przybyszewski, Halina Sztypka, Karol Trojanowski, Paulina Trokowska, Krystyna Walkowicz, 
Marianna Zaborowska, Radosław Ziółkowski, Mariusz Złakowski
NIEOBECNI (1)
Sebastian Pikus

Uchwała Nr XLVI/388/2023 zmieniająca  uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wielgie na 
2023 rok stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

b) Projektu uchwały nr XLVI/389/2023 zmieniającej  Uchwałę Nr XXXIX/352/2022 Rady Gminy
Wielgie z dnia 29.12.2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Wielgie na 
lata 2023-2045,
Głosowano w sprawie:
zmiany Uchwały Nr XXXIX/352/2022 Rady Gminy Wielgie z dnia 29.12.2022 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Wielgie na lata 2023-2045,. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Franciszek Jankowski, Marek Kowalski, Renata Mańska, Julia Markowska, Katarzyna Piątkowska , Marcin 
Pilarski, Mariusz Przybyszewski, Halina Sztypka, Karol Trojanowski, Paulina Trokowska, Krystyna Walkowicz, 
Marianna Zaborowska, Radosław Ziółkowski, Mariusz Złakowski
NIEOBECNI (1)
Sebastian Pikus

Uchwała nr XLVI/389/2023 zmieniająca  Uchwałę Nr XXXIX/352/2022 Rady Gminy Wielgie z dnia 
29.12.2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Wielgie na lata 2023-2045
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.



c) Projektu uchwały nr XLVI/390/2023 w sprawie ustalenia zasad wypłaty i wysokości diet oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowych Radnym Rady Gminy Wielgie,
Głosowano w sprawie:
ustalenia zasad wypłaty i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych Radnym Rady Gminy Wielgie,.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Franciszek Jankowski, Marek Kowalski, Renata Mańska, Julia Markowska, Katarzyna Piątkowska , Marcin 
Pilarski, Mariusz Przybyszewski, Halina Sztypka, Karol Trojanowski, Paulina Trokowska, Krystyna Walkowicz, 
Marianna Zaborowska, Radosław Ziółkowski, Mariusz Złakowski
NIEOBECNI (1)
Sebastian Pikus

Uchwała nr XLVI/390/2023 w sprawie ustalenia zasad wypłaty i wysokości diet oraz zwrotu kosztów 
podróży służbowych Radnym Rady Gminy Wielgie stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

d) Projektu uchwały nr XLVI/391/2023 w sprawie wymagań jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników przydomowych oczyszczalni ścieków oraz 
transportu nieczystości ciekłych,
Głosowano w sprawie:
wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników przydomowych oczyszczalni 
ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych,
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Franciszek Jankowski, Marek Kowalski, Renata Mańska, Julia Markowska, Katarzyna Piątkowska , Marcin 
Pilarski, Mariusz Przybyszewski, Halina Sztypka, Karol Trojanowski, Paulina Trokowska, Krystyna Walkowicz, 
Marianna Zaborowska, Radosław Ziółkowski, Mariusz Złakowski
NIEOBECNI (1)
Sebastian Pikus

Uchwała nr XLVI/391/2023 w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 
lub osadników przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych, stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

e) Projektu uchwały nr XLVI/392/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego,
Głosowano w sprawie:
trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego,. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Franciszek Jankowski, Marek Kowalski, Renata Mańska, Julia Markowska, Katarzyna Piątkowska , Marcin 
Pilarski, Mariusz Przybyszewski, Halina Sztypka, Karol Trojanowski, Paulina Trokowska, Krystyna Walkowicz, 
Marianna Zaborowska, Radosław Ziółkowski, Mariusz Złakowski
NIEOBECNI (1)
Sebastian Pikus



Uchwała nr XLVI/392/2023 w sprawie ustalenia zasad wypłaty i wysokości diet oraz zwrotu kosztów 
podróży służbowych Radnym Rady Gminy Wielgie stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

f) Projektu uchwały nr XLVI/393/2023 w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii 
Gminy Wielgie za rok 2022,
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych i 
Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Wielgie za rok 2022,. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Franciszek Jankowski, Marek Kowalski, Renata Mańska, Julia Markowska, Katarzyna Piątkowska , Marcin 
Pilarski, Mariusz Przybyszewski, Halina Sztypka, Karol Trojanowski, Paulina Trokowska, Krystyna Walkowicz, 
Marianna Zaborowska, Radosław Ziółkowski, Mariusz Złakowski
NIEOBECNI (1)
Sebastian Pikus

Uchwała nr XLVI/393/2023 w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Wielgie za rok 2022 
stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

g) Projektu uchwały nr XLVI/394/2023 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców wsi 
Suradówek,

Po przedstawieniu projektu uchwały głos zabrała Radna Paulina Trokowska, nadmieniła, że nie zaleziono
przez kilka lat przyczyny niskiego ciśnienia wody w miejscowości Suradówek. Zapytała do kiedy będzie
wykonana ekspertyza wodociągów oraz kiedy będzie można się z ekspertyzą zapoznać. 

Wójt Tadeusz Wiewiórski odpowiedział, że petycja jest rozpatrywana w szybkim tempie, że ekspertyza
zostanie wykonana przez zakład, który zajmuje się obsługą wodociągów w naszej gminie ze względu na
koszty,  które  są  bardzo wysokie.  Wójt  wspomniał  również,  że  w miesiącu wrześniu powinny zostać
podjęte kroki do przodu w tej sprawie.  

Mecenas Sokolnicki zapytał Wójta czy zlecenie ekspertyzy zostało już wysłane. 

Wójt odpowiedział, że zlecenia nie ma, ale przeprowadzono wstępną rozmowę i sprawa jest już badana.

 Mec. Sokolnicki zapytał czy zarządzający siecią wodociągową wie o terminie ekspertyzy. 

Wójt Tadeusz Wiewiórski odpowiedział, że wykonawca przyjął wiadomość i ma to zrobić. 

Mec. Sokolnicki zapytał czy ekspertyza będzie w formie pisemnej. 

Wójt  odpowiedział,  że  oczywiście  i  zapewnił,  że  pierwszy  etap  tej  sprawy  został  już  wykonany,
przedstawione zostały wyniki zużycia wody. 

Mec. Sokolnicki zapytał, czy jeśli będą wątpliwości co do ekspertyzy to czy ekspertyza zostanie zlecona
zewnętrznemu podmiotowi. 

Wójt odpowiedział, że taki zapis jest zamieszczony w uchwale. 

Mecenas Galek nadmienił, że budowa monitoringu sieci wodociągu zlecona jest naszemu podmiotowi ze
względu na czas jaki będzie trwała ekspertyza i jaki będzie efekt. Zlecenie podmiotowi zewnętrznemu
jest czasowo wydłużony. 

Po  dyskusji  Wójt  Tadeusz  Wiewiórki  odczytał  cały  projekt  uchwały  nr  XLVI/394/2023,   po  czym
przystąpiono do głosowania.



Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia petycji mieszkańców wsi Suradówek.
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (8)
Marek Kowalski, Renata Mańska, Julia Markowska, Marcin Pilarski, Mariusz Przybyszewski, Halina Sztypka, 
Marianna Zaborowska, Radosław Ziółkowski
PRZECIW (1)
Paulina Trokowska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Franciszek Jankowski, Katarzyna Piątkowska , Karol Trojanowski, Krystyna Walkowicz, Mariusz Złakowski
NIEOBECNI (1)
Sebastian Pikus

Uchwała nr XLVI/394/2023 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców wsi Suradówek stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.

Ad. 9

Wolne wnioski i informacje.
 

Radny Pan Franciszek Jankowski zabrał głos w sprawie dot. problemu z wodą w miejscowości
Suradówek. Przypomniał, że na komisjach była dyskusja na ten temat i wszyscy wiedzą, że na ekspertyzę
trzeba będzie długo czekać. Oznajmił, że normalne jest to, że jeśli zużycie jest duże to ciśnienie słabnie.
Pan  Wojciech  Reznerowicz  zabrał  głos  i  przedstawił  szczegółowo  na  czym  polega  praca  zakładu
eksploatacji wodociągów i  kanalizacji, jaki obowiązuje regulamin, ustawa i przepisy. Przedstawił bardzo
szczegółowo w jakich ilościach wydatkowana jest woda w naszej gminie, a w jaki powinna być oraz  
to w jakich porach jest zwiększone zapotrzebowanie w okresie letnim, a w jakim między innymi przez
rolników powinno być. Wspomniał również, że przyłącza nie są wykonane zgodnie z tym co znajduje się
w geoportalu, co utrudnia zlokalizowanie usterek czy znalezienie przyłączy. Pan Wojciech Reznerowicz
wytłumaczył dokładnie, że Wody Polskie mają ogromny wpływ na standardy i o czym trzeba informować
Wody Polskie i jakie ogromne ma to znaczenie. Podkreślił, że osobiście z dostawy wody na terenie naszej
gminy jest bardzo zadowolony, ponieważ nie ma przerw w dostawach wody, nie ma problemu z bakterią
w  wodzie,  ale  wspomniał  również,  że  zaległości  w  płatnościach  też  jest  bardzo  dużo.  Jeśli  chodzi
o problem z wodą w Suradówku to przyczyną jest stan sieci i wszyscy o tym dokładnie wiedzą, wiadome
jest też to, że rury mają za mały przekrój i nie da się nic na szybko zrobić, bo to zadanie do wykonania
jest  bardzo  kosztowne  i  wszystko  uzależnione  jest  od  finansów.  Jeżeli  społeczeństwo  nie  będzie
szanowało wody, problem z wodą będzie. 
Pani  Halina  Sztypka  podziękowała  Panu  Reznerowiczowi  za  bardzo  merytoryczne  przedstawienie
problemu jaki występuje w naszej gminie. Zachęciła do kontaktowania się w sprawach problemowych
z  wodą,  aby  można  je  było  szybko  rozwiązać  oraz  uczuliła  o  inne  podejście  do  zużywania  wody
zwłaszcza w okresie letnim. 
Pan  Franciszek  Jankowski  zabrał  głos  na  temat  tego,  że  Reznerowicz  eksploatuje  to  powinien  też
konserwować zasuwy, przepusty, hydranty itd. 
Pan  Reznerowicz  odpowiedział,  że  bez  sensu  jest  naprawiać  i  konserwować  coś,  co  jest  złomem
i należało by to zlikwidować, a jeśli jest coś dobre i sprawne, a na dodatek żeliwne to malować tego
nie trzeba, ponieważ spełnia swoje zadanie.



Pan  Jankowski  Franciszek  zabrał  głos  w  sprawie  kradzieży  wody  z  hydrantu  i  prosi  
o wskazanie takich osób jeśli to prawda.
Pan Reznerowicz odpowiedział,  że on nie jest  do tego upoważniony i  nie ma takich praw aby łapać
złodziei, ale duże braki ilościowe wody są i to z czegoś musi wynikać. 
O  udzielenie  głosu  poprosił  Kierownik  Referatu  Rozwoju  Gminy  Jan  Wadoń.  Zwracając  uwagę
wszystkich obecnych na sali na temat, który poruszyła sama Radna o niedostatkach okresowych wody
w Suradówku, nie kwestionuje się problemu, że te okresowe braki w dostawie wody są ale sama również
z własnej woli stwierdziła, że ze względu na warunki pogodowe, problemu nie ma. To potwierdza tezę,
że w okresach upału następuje zwiększony pobór wody, ale nie konsumpcyjny. Natomiast drugi problem,
który został  przedstawiony, to kwestia relacji  między gminą,  przedsiębiorstwem, a odbiorcami usług.
W  związku  ze  zmianą  ustawy  prawo  wodne,  wszystkie  sprawy  sporne  między  odbiorcami  usług,
a przedsiębiorstwem, rozpatruje organ regulujący Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie, jeżeli
umowa  nie  stanowi  inaczej,  to  za  sprawne  przyłącze  odpowiada  odbiorca  usług.  Gmina  poczyni
wszystko, aby rozwiązać problem, ale kierujemy prośbę do wszystkich o zmniejszenie zużycia wody  
w okresie letnim. 
Wójt Wiewiórski przypomniał, że zależy wszystkim na rozwiązaniu problemu ale od woli do realizacji
jest  bardzo  długa  droga  i  wiele  problemów,  które  to  uniemożliwiają.  Wójt  zaprosił  obecnych  gości
na festyn myśliwski w Zakrzewie.
Mecenas Sokolnicki podziękował za wyjaśnienia techniczne Panu Reznerowiczowi i skierował prośbę
o umieszczeniu wszystkich wskazówek w ekspertyzie. 
Przewodnicząca Halina Sztypka poruszyła temat o woli porozumienia i zgodnej współpracy z Radnymi
oraz  życzyła,  aby problem z  okresowym brakiem wody rozwiązał  się  jak  najszybciej.  Podziękowała
również za konkretny przebieg sesji i życzyła udanych wakacji. 

Ad. 10

10. Obrady XLVI sesji Rady Gminy zakończono  o godz. 12:59 tego samego dnia.

Przewodniczący
Rady Gminy Wielgie

Halina Sztypka

Przygotował(a):

Aleksandra Markowska


